
Sprawozdanie
międzysesyjne od 8 czerwca do 19 lipca 2013 roku.

Okres sprawozdawczy poświęcony był  realizacji  zadań bieżących i 

zleconych, a także uchwał Rady Gminy i Zarządzeń Wójta.

Na  sesji  w  dniu  8  czerwca   podjęto  14  uchwał  ,  wszystkie  zostały 

wdrożone do realizacji.

W omawianym okresie wydałam 14 zarządzeń, które dotyczyły:

– powołania komisji przetargowej,

– powołania  przedstawicieli  gminy  Janowiec  Kościelny  do  prac  w 

komisji  odbiorowej  zadania  pn.  „  Dokończenie  budowy  kompleksu 

sportowego „Moje boisko ORLIK 2012”,

– zmian w budżecie gminy na 2013 rok,

– ogłoszenie  konkursu  na  stanowisko  dyrektora  Zespołu  Szkół  w 

Janowcu Kościelnym,

– wyrażenia zgody na ustanowienie  odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność gminy Janowiec Kościelny,

– ogłoszenia wykazów nieruchomości przeznaczonych do zbycia,

– zmiany Zarządzenia Nr 65/2013 z dnia 17 czerwca 2013 roku w/s 

konkursu  na  stanowisko  dyrektora  Zespołu  Szkół  w  Janowcu 

Kościelnym,

– powołania  Zespołu  d.s.  Monitoringu  i  Ewaluacji  Strategii  i 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Janowiec Kościelny,

– powołania  Komisji  Przetargowej  do  oceny  spełniania  przez 

wykonawców  warunków  udziału  w  postępowaniu  o  udzielenie 

zamówienia publicznego oraz badania i oceny ofert,



– powołania  przedstawicieli  gminy  Janowiec  Kościelny  do  prac  w 

komisji  odbiorowej   zadania  pn.  „Przebudowa  ze  zmianą  sposobu 

użytkowania  budynku  zlewni  mleka  na  budynek  świetlicy  wiejskiej  w 

miejscowości  Zaborowo  oraz  remont  budynku  świetlicy  wiejskiej  w 

miejscowości Nowa Wieś Wielka gminy Janowiec Kościelny”,

– powołania  komisji  konkursowej  do  przeprowadzenia  konkursu 

wyłaniającego kandydata  na stanowisko dyrektora  Zespołu  Szkół  im. 

Jana  Pawła  II  w  Janowcu  Kościelnym,  dla  którego  organem 

prowadzącym jest Gmina Janowiec Kościelny,

– powołania  komisji  egzaminacyjnej  dla  nauczyciela  ubiegającego  o 

awans na stopień nauczyciela mianowanego.

W  okresie  objętym  sprawozdaniem  miały  miejsca  następujące 
wydarzenia:

1) 10  czerwca  uczestniczyłam w posiedzeniu  Zarządu  Ekologicznego 

Związku Gmin „Działdowszczyzna”. To spotkanie, jak również kolejne w 

dniach  20  czerwca  i  9  lipca  dotyczyły  gospodarki  odpadami,  a  w 

szczególności  problemom,  które  stworzyła  nowa  ustawa.  Za  gminy, 

które  należą  do  Związku,  zadania  gospodarki  odpadami  realizuje 

Związek.  Po  rozstrzygnięciu  przetargu  –  Gminę  Janowiec  Kościelny 

będzie  obsługiwała  Spółka  KOMA  z  Ełku.  Odbiór  odpadów 

segregowanych  w  imieniu  Spółki  KOMA  będzie  realizował 

podwykonawca  –  Firma  Eko-Trans  Sp.  z  o.o.  z  Działdowa.  Odpady 

mieszane będzie odbierała  z terenu gminy KOMA Sp.  z  .o.o z Ełku. 

Wymienione  Firmy  będą  odbierały  odpady  od  osób  fizycznych. 

Natomiast  podmioty  niezamieszkałe,  a  wytwarzające  odpady  (szkoły, 

sklepy, jednostki samorządowe, instytucje, prywatne firmy i inne zakłady 

pracy) muszą we własnym zakresie znaleźć odbiorcę odpadów, który 



spełnia  wymogi  postawione  przez  ustawę  i  ma  zarejestrowaną 

działalność w zakresie  odbioru odpadów na terenie  Gminy Janowiec 

Kościelny.  Jest  do  chwili  obecnej  pięć  takich  podmiotów. 

Zorganizowaliśmy  już  dwa  spotkania  z  właścicielami  lub 

przedstawicielami  podmiotów  niezamieszkałych  a  wytwarzających 

odpady, aby ten temat przybliżyć i umożliwić zawarcie umów w sprawie 

odbioru odpadów. Na terenie gminy zawarciem umów zainteresowane 

są dwie firmy.

- Przedsiębiorstwo Usługowe Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w 

Nidzicy,

- KOMA Spółka z o.o. w Ełku.

Każdy podmiot niezamieszkały,  wytwarzający odpady jest zobowiązany 

jak  najszybciej  zawrzeć  umowę  na  odbiór  odpadów ze  swojej  firmy, 

swojego zakładu pracy czy z prowadzonej działalności gospodarczej.

Również  osoby  fizyczne,  które  czasowo  przebywają  na  terenie 

gminy,  mające  własne  nieruchomości,  zobowiązane  są  do  zawarcia 

umowy na odbiór odpadów, na zasadach jak podmioty niezamieszkałe, 

a wytwarzające odpady. Dotyczy  to w szczególności osób, które mają 

własne obiekty i przebywają w nich tylko sezonowo.

W imieniu własnym i odbiorców odpadów, proszę o cierpliwość i 

wyrozumienie w okresie przejściowym, jakim są pierwsze miesiące po 

wdrożeniu  w  życie  ustawy.  Proszę  natomiast  informować  nas  o 

wszystkich problemach , abyśmy mogli pośredniczyć w ich przekazaniu 

do adresatów. Na terenie naszej gminy gospodarka odpadami była w 

miarę  rozwiązana  i  nie  było  większych  kłopotów.  Dziś  zmienił  się 

odbiorca  odpadów,  dla  którego  teren  gminy  nie  jest  znany,  stąd  na 

początku są kłopoty.



2) 11  czerwca  i  18  czerwca  odbyło  się  spotkanie  Dyrektorów  szkół, 

Zarządu Ludowego Klubu Sportowego „Orzeł', nauczycieli wychowania 

fizycznego, SOKSiR, Kierownictwa Urzędu Gminy i Zakładu Gospodarki 

Komunalnej,  na  których  rozważaliśmy  temat  administrowania  obiektu 

sportowego „Orlik”, po oddaniu do użytku. Po dokładnej analizie zadań, 

które stoją przed tym obiektem, wspólnie ustalono, że administratorem 

będzie Zespół Szkół w Janowcu Kościelnym. Nauczyciele  wychowania 

fizycznego w Szkole  Podstawowej w Waśniewie- Grabowie i w Zespole 

Szkół  w  Janowcu Kościelnym  zadeklarowali  daleko  idącą  pomoc  w 

treningach sportowych i  w opiece nad „Orlikiem”,  szczególnie  w tym 

najtrudniejszym okresie, do końca  roku budżetowego.  Przewidywany 

termin oficjalnego oddania obiektu do użytku , to 1 września.

3) 12 czerwca wpłynęła do Urzędu informacja o zakończeniu weryfikacji 

wniosku o płatność zadania w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” 

objętego PROW na lata 2007-2013 i zlecenie płatności w kwocie 47 067 

zł z tytułu „Remont Świetlicy wiejskiej w Szczepkowie Borowym”.

4) W miesiącu czerwcu mieszkańcy sołectwa Iwany, na czele z Panią 

Sołtys  Haliną  Czarnecką,  przystąpili  we  własnym  zakresie  do 

porządkowania  działki  komunalnej  w  miejscowości  Szczepkowo-

Skrody”. Działka o pow. 13 arów zakrzaczona, na której urządzone było 

dzikie wysypisko śmieci,  zmieniła się w piękny teren.  Krzewy zostały 

usunięte, gruz zagospodarowany, nawieziono ziemi. Mam nadzieję, że 

w przyszłości  powstanie tam piękny teren rekreacyjny.  Dziękuję Pani 

Sołtys i mieszkańcom za piękną inicjatywę i wykonane prace na rzecz 

lokalnego środowiska.



5)  Kolejny  rok  aktywnie  pracują  na  swoich  komunalnych  terenach 

mieszkańcy  sołectwa  Smolany.  Ich  maleńka  altanka  rozrasta  się  i 

powstaje  obiekt,  w  którym  będzie  miejsce  dla  mieszkańców i  gości. 

Wykonali  ogromną   pracę,  nie  szczędząc  własnych  sił  i  pieniędzy. 

Gmina wspiera Ich zaangażowanie, ale najważniejsza jest inicjatywa i 

chęci Liderów sołectwa:  Pani Prezes Stowarzyszenia , Pana Radnego i 

Pana Sołtysa.

6)  Również  w  sołectwie  Połcie  Młode  mieszkańcy  pomalowali 

ogrodzenie  i  urządzenia  na  placu  zabaw.  Tu  mieszkanki  –  Panie 

troszczą się szczególnie o ten teren. Oczywiście wspiera je Pan Sołtys i 

Panowie,  którzy  we  własnym  zakresie  obkaszają  ogrodzoną 

nieruchomość.

7) Są sołectwa, w których bez naszego udziału są zadbane i pięknie 

utrzymane tereny wiejskie,  a należą do nich:  Zaborowo, Szczepkowo 

Borowe,  Smolany,  Nowa  Wieś  Dmochy,  Kuce,  Połcie  Młode,  Iwany, 

Pokrzywnica  Wielka,  Bielawy.  Lista  wydłuża  się  i  mam  nadzieję,  że 

kolejni aktywni już się znaleźli lub się znajdą.

Państwu Radnym i Sołtysom, którzy tak aktywnie angażują się w 

życie  swoich  środowisk,  którzy  troszczą  się  o  mienie  komunalne 

serdecznie  dziękujemy.  Dziękujemy  za  Państwa  pośrednictwem 

wszystkim mieszkańcom. Są też przykłady, gdzie mienie wspólne jest 

dewastowane.  Ostatnio  w  miejscowości  Zabłocie  Kanigowskie  został 

zniszczony  przystanek,  który  służył  wszystkim,  a  w  szczególności 

uczniom  dojeżdżającym  do  szkół.  Gmina  chętnie  wspiera  wszelkie 

inicjatywy mieszkańców i za wszelką cenę stara się wówczas znaleźć 

środki  na dofinansowanie,  aby w ten sposób podnieść estetykę wsi  i 



zintegrować lokalne środowisko.

8) W miesiącu czerwcu przystąpiliśmy do równania terenu przy Domu 

Strażaka, który częściowo jest przeznaczony pod boisko treningowe. Z 

terenu  systematycznie  zabieramy  pozyskane  wcześniej  płytki 

chodnikowe, krawężniki  z których i  układamy jest  chodnik na osiedlu 

mieszkaniowym. Chodniki i krawężniki połamane są rozbijane na drobny 

gruz, który zostanie wykorzystany na drogi gminne. Już nawieziono na 

drogę w Kucach przy stadionie i w miejscowości Szczepkowo-Skrody. 

Płyty Jombo zostały wbudowane na drogę w miejscowości Pokrzywnica 

Wielka. 21 czerwca odcinek drogi po remoncie został odebrany.

W naszej ocenie droga w dobrym stanie będzie służyła mieszkańcom 

przez wiele lat. Koszt tego zadania to kwota 8 610,00 zł brutto.

9) 22  czerwca  jak  każdego  roku  gminę  odwiedzili  zacni  goście  i 

mieszkańcy,  którzy  interesują  się  historią.  XIII  już  Seminarium 

Historyczne  „Rodowód  –  Tożsamość  –  Tradycje”,  poświęcone  było 

obchodzonej w tym roku 150-tej rocznicy Powstania Styczniowego.

Następnie   23  czerwca  świętowano  Gminną  Palinockę  –  Noc 

Świętojańską,  na której  bawili  się mieszkańcy z terenu całej  Gminy i 

Goście.  Było  to  spotkanie  integracyjne  dzieci,  młodzieży  i  osób 

dorosłych.

Następnie 30 czerwca odbył się II Festiwal Piosenki Religijnej , którego 

celem  było  promowanie  oraz  popularyzacja  i  promocja  lokalnych 

wydarzeń jako produktu turystycznego.

Wszystkie te uroczystości zostały przygotowane przez SOKSiR, a środki 

finansowe pozyskała Gmina w ramach projektu „Ocalić od zapomnienia 

–  Dziedzictwo  Kulturowe  Janowca  Kościelnego  elementem  wzrostu 



potencjału  turystycznego  regionu”  z  programu  Rozwoju  Obszarów 

Wiejskich  na  lata  2007-2013.  Były  one  też  wynikiem  współpracy 

SOKSiR, Urzędu Gminy i Parafii w Janowcu Kościelnym. Dzięki takim 

uroczystościom promujemy naszą Gminę i  stwarzamy możliwości  dla 

integrowania się lokalnego środowiska.

10) 1 lipca podpisaliśmy akt notarialny na sprzedaż działki o pow. 1,48 

ha za kwotę 23 230 zł, położonej w obrębie Trząski.

11) 7 lipca wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy uczestniczyliśmy 

w  VII  Wystawie   Hodowlanych  Koni  Zimnokrwistych  w  Janowie, 

przygotowanej przez Samorząd Powiatowy i Gminny. W wystawie udział 

wzięło  wielu  mieszkańców  Gminy  i  przedstawicieli  samorządu 

gminnego.  Hodowców koni  też  reprezentował  nasz  mieszkaniec  Pan 

Łukasz Janicki.

12) W  ostatnim  okresie  wpłynęły  wnioski  na  budowę  elektrowni 

fotowoltaicznych wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną w :

- Piotrkowie,

- Jabłonowie Dybach,

- Szypułki-Zaskórki

- Zabłocie Kangowskie,

- Miecznikowo-Kołaki.

13) W czerwcu br. został wyłoniony wykonawca na usuwanie wyrobów 

zawierających azbest na terenie Gminy, którym jest Firma „Dom” Spółka 

Jawna Marek i Robert Miszkiewicz z Nidzicy, za kwotę 13 821, 50 zł. 

Azbest zostanie usunięty z powierzchni  3.590 m kw. Gmina otrzymała 



dofinansowanie na realizację tego zadania  z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

14) 18.07.2013 r. został rozstrzygnięty przetarg na transport uczniów 

do  szkół  na  terenie  Gminy  Janowiec  Kościelny  w  roku  szkolnym 

2013/2014. W przetargu udział wzięło 4 przewoźników. Najtańszą ofertą 

okazała się Firma „Przewozy Osobowo – Towarowe Tomasz Szpejna” 

za  kwotę  3,23  zł  brutto  na  autobusy  własne  oraz  2,86  zł  brutto  na 

gimbusa a najdroższa  za kwotę 3,93 zł brutto  na autobusy własne oraz 

gimbusa.  Obecny  przewoźnik  PKS  w  Olsztynie  przegrał  niewielką 

różnicą ceny  za 1 km  transportu.



15) Dostrzegając  potrzebę  zagospodarowania  czasu  wolnego 
dzieci  i  młodzieży w okresie wakacji  Gmina Janowiec Kościelny 
wystąpiła  z  wnioskiem  o  dofinansowanie  tego  typu 
przedsięwzięcia.  .  Projekt  pn  „  Aktywnie  i  twórczo spędzamy 
razem  czas  -zajęcia  edukacyjno  sportowo  -kulturalne  na  
terenie  Gminy  Janowiec  Kościelny  wraz  z  
zagospodarowaniem  terenu  przestrzeni  publicznej  w  
miejscowości Pokrzywnica Wielka” realizowany jest w ramach 
działania  413  Wdrażanie  lokalnych  strategii  rozwoju  objętego 
PROW na lata 2007 -2013 

Realizujący  projekt  Samorządowy  Ośrodek  Kultury,  Sportu  i 
Rekreacji  organizuje  w  16  miejscowościach  na  terenie  Gminy 
zajęcia,  podczas  których   najmłodsze  pokolenie  naszej  Gminy 
uczestniczy w 4 –godzinnych spotkaniach. W przeważającej części 
zajęcia  prowadzone  są  na  wolnym  powietrzu.  Pierwsze  zajęcia 
odbyły  się  już  w  Połciach  Młodych,  Nowej  Wsi  Dmochy, 
Szczepkowie-Zalesiu,  Szczepkowie-Borowym  i  w  Bielawach. 
Należy je zaliczyć do udanych. Czas spędzono twórczo i aktywnie, 
z uwzględnieniem osiągania celów edukacyjnych, wychowawczych 
i zdrowotnych. 
Projekt  przewiduje  też  dwa  wyjazdy  do  kina  w Olsztynie  i  dwa 

wyjazdy na basen w Mławie.

16) 24 czerwca odbył się odbiór techniczny budowy kompleksu boisk 

sportowych    w  ramach Programu „Moje  Boisko  Orlik  2012”  (boisko 

piłkarskie  oraz  boisko  wielofunkcyjne  wraz  z  zapleczem  sanitarno-

szatniowym” w Janowcu Kościelnym. Aktualnie czekamy na pozwolenie 

na użytkowanie. Finansowo zadanie zostało też rozliczone, zarówno w 

Urzędzie  Marszałkowskim,  jak  i  w  Ministerstwie  Sportu  i  Turystki. 

Wszystkie  płatności  dla  Wykonawcy  obiektu  zostały  zrealizowane. 

Pamiętają jednak Państwo o początkach budowy Orlika i Firmie Haliffax, 

z  którą  prowadzimy  proces  sądowy.  Mimo  kłopotów,  których  nie 

brakowało  przy  realizacji  tego  zadania,  to  powstał  piękny  obiekt,  z 



nadzieją, że będzie służył społeczności lokalnej.

17) 18  lipca  dokonano  technicznego  odbioru  robót  remontowych  w 

świetlicy wiejskiej w Nowej Wsi Wielkiej i po adaptacji zlewni mleka na 

świetlicę wiejską w Zaborowie. Wykonane prace oceniono pozytywnie, a 

wskazane usterki zostaną przez wykonawców usunięte.

18) Zakład  Gospodarki  Komunalnej  na  miarę  możliwości  obkasza 

tereny komunalne i  dba o estetykę Gminy,  Zatrudnieni  bezrobotni  na 

staż i roboty publiczne wspierają te działania. Potrzeb jest bardzo dużo, 

mamy świadomość, że nie wszystko jest jeszcze zrobione. Pociesza nas 

jednak fakt  ,  że goście odwiedzający Gminę,  postrzegają pozytywnie 

zmiany w zakresie estetyki. Jeszcze raz pragnę podkreślić, jak ważne 

jest  wsparcie  w  tych  pracach  Państwa  Radnych,  Sołtysów  i 

Mieszkańców.  Przy tak olbrzymim areale  terenów komunalnych,  sam 

Zakład  Gospodarki  Komunalnej  nie  zdąży  za  rosnącymi  chwastami, 

zwłaszcza, że wykonuje wiele innych zadań.

19) Jeszcze  w  tym  miesiącu  powinny  zostać  wyrównane  pozostałe 

odcinki dróg gminnych i połatane dziury w drogach asfaltowych.

20) 31  lipca  zostanie  rozstrzygnięty  konkurs  na  dyrektora  Zespołu 

Szkół w Janowcu Kościelnym. Wpłynęły cztery oferty, w tym jedna od 

nauczyciela naszej szkoły.



21) W  ostatnich  dniach  okresu  sprawozdawczego  otrzymaliśmy 

informację,  że  wniosek  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  o 

dofinansowanie  remontu  oczyszczalni  ścieków  został 

zakwalifikowany  do  pomocy  finansowej  w  tym  roku.  Wartość 

zadania  skalkulowano  na  kwotę  389  tyś.zł,  przy  czym 

dofinansowanie byłoby w kwocie 240 ....... tyś.zł. Problemem jest 

znalezienie pokrycia 100% wartości  zadania w budżecie Gminy. 

Mimo, ze wnioskodawcą jest Zakład Gospodarki Komunalnej , to 

środki w kwocie 389 tyś.zł muszą być zabezpieczone w budżecie 

gminy. Ustawa o finansach publicznych jest bardzo rygorystyczna i 

spełnienie jej zapisów wymaga od Rady Gminy jednoznacznego 

stanowiska.  Jako  organ  wykonawczy,  zrealizuję  to,  co  Państwo 

postanowicie w uchwale o zmianach w budżecie gminy na 2013 

rok.  Pragnę  podkreślić,  że  jest  pilna  potrzeba  modernizacji 

oczyszczalni ścieków, o czym informuję wraz z pracownikami od 

początku  kadencji.  Jest  też  potrzeba  systematycznego 

remontowania  i  budowania  nowych  dróg gminnych.  Musimy też 

pamiętać,  że  o  złożonym  wniosku  o  dofinansowanie   remontu 

trzech świetlic, na co też muszą być zagwarantowane środki  w 

naszym  budżecie.  Dziś  proszę  Państwa  Radnych  o  wnikliwą 

analizę i  przemyślenia,  co w ocenie )Organu Stanowiącego jest 

priorytetem.  Dodam  tylko,  iż  musimy  mieć  na  uwadze  fakt,  że 

oczyszczalnia  obsługuje  nie  tylko  Janowiec  Kościelny i  Kuce,  a 

ścieki  dowożone są do niej  z  terenu całej  gminy i  fakt,  że ona 

funkcjonuje  na  przysłowiowe  „słowo  honoru”.  Dziś  możemy 

pozyskać  dofinansowanie,  a  jeżeli  przesuniemy  termin 

modernizacji,  w  każdej  chwili  możemy  mieć  awarię  i  wówczas 

trzeba  będzie  znaleźć  własne  środki.  Pani  Skarbnik  i  wszyscy 



Kierownicy, oraz główni Księgowi zostali zobowiązani do szukania 

oszczędności, zwłaszcza, że jesteśmy po półrocznym wykonaniu 

budżetu i mam nadzieję, że uda się zgromadzić niezbędne środki 

finansowe na ten cel. Dziś sygnalizuję temat, a jeżeli dostaniemy 

wezwanie  do  podpisania  umowy  o  dofinansowaniu,  wówczas 

zostanie  zwołana sesja,  aby podjąć  decyzję,  czy realizujemy to 

zadanie,  czy  rezygnujemy  z  pomocy  finansowej  Urzędu 

Marszałkowskiego.  Decyzja  w  tej  sprawie  będzie  zgodnie  z 

kompetencją należała do Rady Gminy. Zapewne niezbędny jest tu 

jeszcze  głos  Pani  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej, 

która przedstawi dokładnie stan techniczny oczyszczalni ścieków i 

powie o ostatnich kłopotach niemal  na wszystkich urządzeniach 

wodociągowych. Tu należy pamiętać o tym, że funkcjonują one od 

wielu lat, a ciągły brak środków spowodował, że nie było należytej i 

systematycznej  konserwacji.  Wszystko  opierało  się  tylko  na 

działaniach doraźnych. Myślę, że to pomoże Państwu przygotować 

się do podjęcia właściwej decyzji na najbliższej sesji. 

Dziękuję.

Wójt

Bożena Grochala

 


